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 یعقوب هوشیار 
شهردار تبریز شد

اعضای شورای اسلامی تبریز یعقوب هوشیار را 
به عنوان پنجاه و هشتمین شهردار این کلانشهر 
انتخاب کردنــد. به گزارش ایرنا، در این جلســه 
سعید شریف زاده هم ۶رای از آرای اعضای شورای 
اسلامی این شهر کسب کرد و از نشستن بر کرسی 
شهرداری تبریز بازماند. هوشیار متولد سال۱۳۵۶ 
بوده و در سال۱۳۸۸ در دوره ای که علیرضا نوین 
شهردار تبریز بود، وارد مجموعه شهرداری شد و 
در ابتدای کار، مدیریت شهرداری منطقه۱۰ تبریز 
را بر عهده گرفت. پیش از این »مظفر سلیمانی« 
و »اکبر غفاری« از گزینه های نهایی برای تصدی 
کرسی شهرداری تبریز بودند که از حضور در این 
سمت انصراف دادند. اعضای شورای شهر تبریز 
در جلسه فوق العاده ۳۰بهمن امسال با استیضاح 
عباس رنجبر وی را از مســئولیت شهرداری این 
شــهر برکنار کردند. از مجموع ۱۳عضو شــورا 
۹نفر به این استیضاح رأی مثبت دادند تا شهردار 
این کلانشهر فقط پس از ۱۷۰روز از سمت خود 

کنار برود. 

   گردوغبار 
تا آخر هفته مهمان خوزستان است

مدیرکل هواشناســی خوزســتان گفــت: گردوغبار 
خوزســتان را دربرگرفته و موجــب کاهش دید افقی 

در بیشتر نقاط استان شده و تا آخر هفته تداوم دارد.
به گزارش ایرنا، محمد ســبزه زاری بیــان کرد: طبق 
پیش بینی و هشدارهای صورت گرفته هم اکنون شاهد 
کاهش دید ناشی از گردوغبار در بیشتر نقاط خوزستان 
هســتیم. وی با بیان اینکه از اواخر وقت چهارشــنبه 
)۱۸اســفند( با تأثیر سامانه بارشی شــاهد بارش در 
ارتفاعات خوزستان و به صورت نقطه ای در دیگر نقاط 
اســتان خواهیم بود، افزود: در روزهای پنجشــنبه و 
جمعه )به ویژه روز پنجشــنبه( وزش باد شدید همراه 
با برخاستن گردوغبار موقت در مناطق غرب، جنوب 
غرب و مرکز خوزستان پیش بینی می شود. شمال غرب 
خلیج فارس نیز از روز پنجشــنبه تا اواخر وقت شنبه 
مواج است. سبزه زاری ادامه داد: امیدیه با ۳۰/2 و ایذه با 
۱۰درجه سانتی گراد به ترتیب گرم ترین و خنک ترین 
نقاط خوزستان گزارش شدند. حداکثر دمای اهواز در 
این مدت 2۹ و حداقل ۱۵/۹درجه سانتی گراد گزارش 
شد. با وقوع پدیده گردوغبار در برخی نقاط خوزستان 
از صبح جمعه گذشته میزان آلودگی هوا در خرمشهر 
به ۵۴برابر حد مجاز و در آبادان و شادگان به ۴۷برابر حد 
مجاز رســید. به دلیل بروز پدیده گردوغبار درمجموع 
۶پرواز ورودی و خروجی روز شنبه گذشته در فرودگاه 
شهید سپهبد قاسم ســلیمانی اهواز باطل  یا با تأخیر 
انجام شد. اداره کل هواشناســی خوزستان منشأ این 

گردوغبار را کشور عراق دانست.

   ساخت »پردیس فردوسی« 
در مشهد

عضو هیأت رئیسه شورای اسلامی شهر مشهد مقدس 
گفت: مصوبه نهایی ایجاد »پردیس فردوسی« توسط 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی به 
خراسان رضوی ابلاغ شــده و درنظر است فضای سبز 

جدیدی به مجموعه آرامگاه اضافه شود.
به گزارش ایسنا، مجید طهوریان عسکری اظهار کرد: 
اعتبار این پردیس توســط شورای شــهر و شهرداری 
در بودجه سال ۱۴۰۱ و یا ۱۴۰2 گنجانده خواهد شد 
تا فضای ســبز جدیدی به مجموعه آرامگاه فردوسی 
اضافه شــود. وی با اعلام اینکه مقبره الشعرا در فضای 
مجاور آرامگاه فردوسی قرار دارد، گفت: در این مقبره 
عموما شــهدای تاریخی و چیره دست در حوزه زبان و 
ادبیات فارسی مدفون هستند. ازجمله شخصیت های 
برجســته ای که در این مجموعه دفن شده اند استاد 
»کمال«، استاد زبان و ادبیات فارسی است که رهبری 
پس از فوت از ایشــان به عنوان »کمال ما« یاد کردند. 
براســاس گزارش پایگاه اطلاع رسانی شورای اسلامی 
مشــهد مقدس، عضو هیأت رئیسه شــورای اسلامی 
شهر مشهد عنوان کرد: فضای سبز ۶ تا ۸هکتاری در 
جلوخان فردوسی ایجاد و »پردیس فردوسی« نیز در 
قطاعی که روبه روی بقعه هارونیه واقع شــده است تا 

جلوخان ادامه می یابد.

 جبار گوهری
سرپرست میراث فرهنگی کرمانشاه

وضعیــت ســراب نیلوفــر کرمانشــاه 
نابســامان اســت و واگــذاری ایــن اثــر 
طبیعــی به یــک پیمانکار موجــب بروز 
مشکلاتی برای آن شــده. دادگستری 
به موضوع ســراب نیلوفــر ورود کرده و 
مکاتباتی انجام شــده کــه این منطقه 
گردشــگری به میراث فرهنگی واگذار 
شــود تا با مزایده پیمانکاری انتخاب و 

قابل نظارت کامل باشد.

فرهاد زیویار
استاندار لرستان

راه آهــن جزو زیرســاخت های اساســی 
بــرای توســعه هــر اســتان محســوب 
معــدود  از  هــم  می شود. لرســتان 
استان هایی است که راه آهن آن حدود 
80ســال است ساخته شــده، اما مرکز 
اســتان از آن بهره نمی برد. لازم اســت 
ایــن موضوع پیگیری شــود چــون برای 
پروژه های راه آهن و سد معشوره حدود 
10هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارند.

سیدرضا قریشی
رئیس کمیسیون حقوقی شورای شهر اراک

دومیــن متمــم بودجــه ســال1۴00 
بــا رقــم بیــش از  شــهرداری اراک 
1۶1۶میلیــارد تومان تصویب شــد. در 
ایــن متمــم هزینه هــای جاری بــا توجه 
به درآمد حاصل شــده 29.۴۴میلیارد 
تومان و در کل 11درصد افزایش یافته 
اســت. همچنیــن هزینه هــای حــوزه 
عمرانــی 710.282میلیــارد تومــان 

معادل 7.3۶ بیشتر شده است.
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کلانشــهر ۵۵۱کیلومترمربعــی اصفهان بــا بیش از 
۳میلیون و۷۰۰هــزار نفــر جمعیت همچــون دیگر 
کلانشــهرهای ایران به دنبال جایگزین  کردن ترافیک 
خیابان ها با قطار شــهری اســت. متروی اصفهان که 
ســاخت آن از ســال۸۰ آغاز شــد، اما از همان ابتدا 
مخالفان و موافقان زیادی داشت؛ مخالفان مترو را برای 
شهر مفید می دانســتند و مخالفان گذر آن از حاشیه 
چهارباغ عباسی را برای میراث تاریخی شهر خطرناک 
تلقی می کردند. در میان این کشــمکش ها اختصاص 
بودجه هایی کمتر از نیاز، این پــروژه را چنان طولانی 
کرد که پس از گذشت 2۰ســال از آغاز ساخت، فقط 
خط یک آن تکمیل شــده اســت. در چنین شرایطی 
خبر تخصیص بودجه 2هزار میلیارد تومانی برای خط2 
متروی اصفهان در بودجه۱۴۰۱ شــهرداری این شهر 
باز هم ناامیدکننده به نظر می رسد، آن هم درحالی که 
مدیرعامل قطار شهری رقم بودجه سال آینده را کمتر و 

حدود ۱۴۰۰میلیارد تومان اعلام می کند.

این بودجه ها کافی نیست
وقتی لایحه بودجه سال۱۴۰۱ اعلام شد و رقمی حدود 
۳۷میلیاردتومان در آن به مترو اصفهان اختصاص یافت، 
رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای 
اسلامی شهر اصفهان به همشــهری گفت که چنین 
بودجه هایی برای طرح بزرگی مانند مترو کلانشــهر 

اصفهان کارآمد نیست.
محمدرضا فلاح حالا درباره بودجه اعلام شده از سوی 
شورای شــهر برای خط2 مترو به همشهری می گوید: 
بودجه 2هزار میلیاردتومانی که شــورا چند روز قبل 
برای خط2 مترو تخصیص داده با خرید اوراق مشارکت 
تامین می شــود و بودجه ســال۱۴۰۱ این خط است. 
البته این مبلغ کفاف آنچه خط2 در یک سال نیاز دارد 

را نمی دهد.
وی می افزایــد: هر کیلومتر متــرو هزارمیلیاردتومان 
بودجه نیاز دارد و این رقم با احتســاب تاسیســات و 
واگن ها بیشــتر هم می شــود. مترو همان حمل ونقل 
پاکی است که کلانشهرها به آن نیاز دارند و اگر دولت به 
کمک شهرداری ها نیاید، این پروژه ها به این زودی توان 

خدمات رسانی به مردم را نخواهند داشت.
رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای 
اســلامی شــهر اصفهان با بیان اینکه از ابتدا ساخت 
۴خط برای مترو اصفهــان برنامه ریزی شــده بود تا 
بتواند کل شهر را پوشــش دهد درباره این مترو اظهار 
می کند: ۳خط مترو اصفهان درون شهری و یک خط آن 
برون شهری است. آنچه اجرا شده و شهروندان هم اکنون 
از آن اســتفاده می کنند خط یک اســت، خط2 هم 
2۳ایستگاه دارد و ۱۴ایستگاه آن در حال ساخت است.

فلاح با اشاره به اینکه خط یک مترو اصفهان 2۰کیلومتر 
اســت، ادامه می دهد: این خط از شــهرک قدس آغاز 
می شود و به پایانه صفه می رسد و مسیر شمال به جنوب 

اصفهان را پوشش می دهد.
خط2 متروی اصفهان به گفته او، از دارک آغاز می شود 
و به سمت خمینی شهر می رود و غرب شهر را به شرق 
متصل می کند؛ هزینــه لازم برای ســاخت این خط 

۳2هزارمیلیارد تومان است که شهرداری مقداری اوراق 
مشارکت برای آن خریداری کرده.

فلاح با بیان اینکــه تاکنون حدود ۴ایســتگاه خط2 
آماده شده اســت، ادامه می دهد: البته بهره برداری از 
این ایستگاه ها هنوز آغاز نشــده، زیرا ایستگاه ها باید 
ساخته و به هم متصل شوند. خط ۳مترو هم همچنان 
 روی کاغذ مانده و هیچ کاری برای ســاخت آن انجام

 نشده است.
وی درباره این موضوع که خطوط متروی اصفهان چه 
تعداد مسافر را در این شهر جابه جا می کنند هم اظهار 
می کند: هم اکنون و با شرایط کرونا خط۱مترو اصفهان 
روزانه ۹۰هزارنفر را جابه جا می کند و پیش بینی شده 
است خط2 هم تقریبا هر روز ۷۰هزار شهروند را جابه جا 
کند. همه تلاش مدیریت شــهری اصفهان این است 
که خط2 را تکمیل کند زیرا ایــن خط تکمیل کننده 

خط۱مترو خواهد بود.

کمبود بودجه سد راه مترو اصفهان
مشکلات بسیاری بر سر راه مترو اصفهان قرار دارد که 
تکمیل آن را به تأخیر انداخته است. رئیس کمیسیون 
هوشمندســازی و حمل ونقل شــورای اسلامی شهر 
اصفهان درباره این موضوع می گوید: درســت اســت 
که داشــتن پهنه وســیعی از بافت تاریخی ســاخت 
مترو در اصفهان را دشــوار کرده، اما عامل دوم و مهم 
تکمیل نشدن و به ثمر نرسیدن مترو در این شهر نبود 

بودجه است.
فلاح با تأکید بــر اینکه درصورت تامیــن اعتبار باید 
دست کم بخشی از خط2 مترو به بهره برداری می رسید، 
می افزاید: با ایــن ترتیبی که اعتبار بــه مترو اصفهان 
می رســد این خط مترو تا چند سال آینده هم تکمیل 
نخواهد شد، اما اگر دولت بخواهد به حمل ونقل عمومی 
و پاک توجه کند بایــد نگاه دوباره ای بــه بودجه آنها 

داشته باشد.

بودجه1401 ، 2هزار میلیارد تومان نیست
با اینکه اعضای شورای شهر اصفهان ناکافی بودن 
بودجه اعلام شده برای ســاخت حداقل بخشی از 
خط2 مترو این شهر را تأیید می کنند، اما مدیرعامل 
سازمان قطار شــهری اصفهان و حومه این بودجه 
را بســیار کمتر و حــدود ۱۴۰۰میلیــارد تومان 
اعلام می کند و به همشــهری می گوید: رقم 2هزار 
میلیاردتومانی که از سوی شورای شهر اعلام شده 
بســیار جالب توجه اســت زیرا تا پیش از این عدد 
۱2۰۰میلیاردتومان مطرح شده بود و درنهایت بعد 
از رایزنی و تلاش شهرداری تخصیص ۱۴۰۰میلیارد 
تومان تصویب شد. سیدمحســن واعظی  فر ادامه 
می دهد: پیشنهاد ما برای زمانبندی بهتر و راه اندازی 
خط2 مترو اصفهان عددی بسیار بیشتر بوده است. 
همه ردیف بودجه ها هم مشخص است و برای ۱۴۰۱ 
همان رقم ۱۴۰۰میلیارد تومــان اختصاص یافته.

وی با بیان اینکه طبق استانداردهای جهانی بودجه 
حفاری تونل، ســاخت، تجهیــزات و بهره برداری 
هر کیلومتــر مترو زیرزمینی حداقــل ۵۰میلیون 
یوروســت، اظهار می کند: خط2 متــرو اصفهان 
2۳کیلومتر است و به یک میلیاردو2۰۰میلیون یورو 

بودجه نیاز دارد. این خط از سال۹۵ آغاز و پیش بینی 
شده بود ۱۴۰2 تمام یا دست کم بخش بزرگی از آن 
به بهره برداری برســد. به گفته مدیرعامل سازمان 
قطار شــهری اصفهان و حومه، بــا درنظر گرفتن 
مشکلات و مسائل پیش بینی نشده، باید سالانه برای 
ساخت خط2 مترو اصفهان حدود ۱۷۰میلیون یورو 
بودجه اختصاص می یافت که بــا نرخ امروز حدود 
۶هزار میلیارد در سال می شود. واعظی فر می افزاید: 
هم اکنون یک پنجم بودجــه اختصاص پیدا کرده 
اســت که این موضوع می تواند زمان ســاخت این 
خط را هم ۵برابر کند و به ۳۰تا ۳۵سال برساند. وی 
درباره این موضوع که در شــهرداری چه اقداماتی 
برای تامین بودجه مورد نیــاز خط2 مترو در حال 
انجام است هم می گوید: برای تامین بودجه به دنبال 
فاینانســی هســتیم که البته هنوز برای تأیید در 
شورای اقتصاد مطرح نشده است. همچنین به دنبال 
تهاتر نفت برای تامین تجهیزات و واگن هستیم تا 
شاید بتوانیم بخشــی از نیازهای مترو اصفهان را 
تامین و آن را به ایــن بودجه ۱۴۰۰میلیاردتومانی 

اضافه کنیم.

    
زمان زیادی صرف تامین بودجه مترو اصفهان شده، 
اما واضح است که برای به ثمر رسیدن چنین پروژه 
بزرگی باید بیش از اینها به آن بها داد. اگرنه با این 
شرایط شاید بیشتر از ۳دهه تا به ثمر رسیدن خط2 
مترو اصفهان باقی مانده باشد. در شرایطی که چند 
روز قبل گروهی از شــهروندان اصفهانی با امضای 
کارزاری خواســتار افزایش ســاعت کاری مترو از 
۹به۱2 شب شده اند. استفاده از این وسیله ایمن و 
سریع به یکی از ضروریات زندگی آنان تبدیل شده و  
توجه به تکمیل خط2 نه یک کار عمرانی صرف بلکه 

پاسخ به نیاز شهروندان اصفهانی است. 

بودجه قطره چکانی برای متروی اصفهان
بودجه تعیین شده از سوی شورای شهر برای تکمیل خط2 متروی اصفهان کافی نیست

با آنکه شورای شــهر اصفهان بودجه 
تخصیــص یافتــه بــرای خــط2 متروی 
ایــن شــهر را 2هزارمیلیاردتومــان  
اعلام کرده  ،  مدیرعامل سازمان قطار 
شهری اصفهان می گوید این بودجه   

1400میلیارد تومان   است

روستای مرغملک از توابع شهرکرد استان چهارمحال و بختیاری که پیش 
از این با مشکل کمبود آب یا ســازه های تاریخی خود در رسانه ها معرفی 
شده بود، حالا محلی برای یک کارزار مردمی با هشتگ رسمی  سند وقفی  
مرغملک را باطل کنید، است؛ کارزاری که از 2۸بهمن در اعتراض به اختلاف 
مردم روستا با سازمان اوقاف به راه افتاده و قرار است  تا 2۸فروردین سال بعد 
هم ادامه یابد. اهالی با راه اندازی این کارزار می گویند: »متأسفانه سال هاست 
مردم روستای مرغملک بر سر زمین های کشاورزی خود با سازمان اوقاف 
دچار مشکل هســتند و با شــکایت از اداره اوقاف برای گرفتن سند اقدام 
کرده اند، اما به دلیل صادر نشدن رأی نهایی در محاکم قضایی، اجازه دریافت 
تسهیلات کشاورزی و ساختمانی و... را ندارند. خواهشمندیم مسئولان و 

متولیان امر این معضل مردم مرغملک را حل کنند.«

ثبت سند بدون اطلاع مردم
دهیار مرغملک با تأیید این موضوع به همشــهری می گوید: ماجرای وقف 

مرغملک به ســال ۱2۰۷قمری و دولت صفویان برمی گردد که گویا شاه 
سلطان حسین منطقه مرغملک را وقف مدرسه حسینیه چهارباغ اصفهان 
کرده است. آن زمان یک پیمانکار هم برای این موقوفه تعیین می شود که 
یک پنجم از درآمد کشــاورزی مردم را با زور از مردم و کشاورزان به عنوان 

اجاره می گرفته و برای اوقاف آن زمان می برده است.
علیرضا عالیپور با بیان اینکه سند موقوفه در حد یک نوشته روی پوست آهو 
و بدون ثبت رسمی است، می افزاید: اوقاف پیش از انقلاب و در سال۱۳۵۳با 
تعیین ۱۵قســط طی اصلاحات اراضی زمین ها را به مردم فروخت و مردم 
حدود ۱2قســط را پرداخت کردند. بعد از انقلاب اما مردم چیزی به اوقاف 
ندادند و ماجرا تمام شده بود تا اینکه سال۹2 اداره اوقاف بدون اطلاع مردم 
سند منطقه را به نام خود ثبت کرد و به همه اداره ها هم نامه زد تا بدون تأیید 

اوقاف هیچ مجوز یا خدماتی به مردم ندهند.
او ادامه می دهد: موضوع ثبت ســند به نام اوقاف را مردم یکی دو سال بعد 
وقتی برای دریافت مجوز حفر چاه یا کارهایی از این دست مراجعه می کردند، 
متوجه شدند. اهالی مرغملک معتقدند چون موقوفه ثبت نشده قانونی نیست 
و اوقاف هم همه زمین های روستای مرغملک اعم از مسکونی، کشاورزی و 

حتی زمین هایی که راه و جاده در آن هست را از آن خود می داند.
دهیار مرغملک با گلایه از ارائه نشدن تسهیلات یا مجوزهای قانونی برای 

طرح های کشاورزی و دامداری روســتا می گوید: ۹۵درصد مردم کارشان 
کشاورزی است، اما اداره ها نه می گذارند مردم ســرمایه گذاری کنند و  نه 
تسهیلات دریافت کنند. به همین دلیل حتی کشاورزی روستا توسعه نیافته 

و اهالی به ناچار همچنان به صورت سنتی کشت دیم دارند.

در انتظار حکم دادگاه 
مرغملک در ۳-2دهه گذشــته به دلیل اختلاف با اوقــاف و محرومیت از 
طرح های توسعه ای حدود ۶هزار نفر از جمعیت خود را از دست داده است 
و حالا فقط حدود 2هزار نفر جمعیت دارد.  اوقاف معتقد است شش دانگ 
منطقه باغملک از زمین های مسکونی گرفته تا ۸هزار هکتار زمین کشاورزی 
وقفی اســت. اهالی هم در اعتراض بــه این ادعا، با وجود همه مشــکلات 
معیشتی پول هایشان را روی هم گذاشــته اند و با مبلغ ۱۵۰میلیون تومان 
2وکیل برای پیگیری این مشکل حقوقی گرفته اند. آنها معتقدند سرنوشت 
روستا و آینده خود و فرزندانشان بستگی به رأی دادگاه دارد؛ رأیی که حدود 
2۰سال پیش به نفع یکی از اهالی صادر شده بود. یکی از اهالی این اختلاف 
را گره بزرگی بر سر راه زندگی مردم می داند که موجب شده بخش زیادی از 
مردم منطقه مهاجرت کنند؛ مردمی که اغلب شان تحت پوشش کمیته امداد 

هستند، اما هر طور بوده پول وکیل را جور کرده اند.

پیشنهاد امضای یک تفاهم 
فرماندار شهرکرد از طی شدن فرایند قضایی این اختلاف در مرکز شهرستان 
خبر می دهد و به همشهری می گوید: فرایند قضایی زمان بر است و باید طی شود، 
اما در این مدت ما نیز بی تفاوت نبوده ایم. عبدالعلی ارژنگ با بیان اینکه معیشت و 
توسعه روستا به حل این اختلاف دیرینه گره خورده است، می افزاید: فرمانداری 
طی جلســه های مختلفی که با اوقاف و نمایندگان اهالی داشته پیشنهاد داده 
است تا زمان صادر شدن حکم نهایی تعامل برقرار و موانع توسعه روستا برداشته 
شود. در آخرین جلسه که طی 2۰روز گذشته برگزار شد پیشنهاد دادیم یک 
توافق بین اهالی و اوقاف امضا و به دلیل رفع نگرانی مردم در آن ذکر شــود که 
تفاهمنامه رد یا تأیید موقوفه نیست تا حداقل بخشی از کارها ازجمله طرح های 
توسعه کشاورزی و اشتغال زایی اجرا شود. به گفته وی، این تفاهمنامه هنوز امضا 

نشده و در انتظار مشورت نمایندگان اهالی با مردم مرغملک است.

سیده زهرا عباسیپیگیری
خبرنگار

ماجرای یک سند

از پوست آهو تا حق مردم

مرغملــک در 3-2 دهــه گذشــته به دلیل اختــلاف با 
اوقــاف و محرومیــت از طرح هــای توســعه ای حدود 
6هزار نفــر از جمعیت خــود را از دســت داده و حالا 

فقط حدود 2هزار نفر جمعیت دارد

عدد خبر

عکس خبر

 رونق تولید با پشتوانه قرض الحسنه 
صندوق های خرد محلی از جمله منابع تامین سرمایه مورد 
نیاز تولید کنندگان روستایی هستند. راه اندازی صندوق 
قرض الحسنه روستایی منطقه احمدی هرمزگان توسط 

بنیاد مستضعفان   با هدف توانمندسازی جامعه محلی انجام 
و  باعث گسترش فعالیت های درآمدزا و زمینه ساز ایجاد 

اشتغال در این منطقه شده است. منبع:ایرنا

رلو
 بها

ین
حس

ی/ 
هر

مش
س: ه

عک

پــس از گذشــت ۴8روز ســرانجام 
ســاخت پل ریــگان - ایرانشــهر کــه در 
ســیلاب تخریب شــده بود، آغاز شد. 
به گفتــه مجیــد ســعیدی، مدیــرکل 
مدیریت بحران کرمان این پل به دلیل 
ســیلاب دی دچــار خســارت شــد و 

شکست.
 ۵میلیارد تومان از طرف ستاد بحران و 
17میلیارد تومان بــرای احداث این پل 

اختصاص یافته است. 

48
روز

کرمان

جشــنواره تئاتــر خیابانــی در 100محله 
اســتان قزوین اجــرا می شــود. به گفته 
مهدی نجاتی آتانی، معاون اجتماعی 
ســپاه قزویــن، این جشــنواره بــا هدف 
آموزش هــای فرهنگی و دربــاره مبارزه 
بــا اعتیــاد در روزهــای پایانــی هفتــه 
جاری برگزار می شــود. 30نمایشــنامه 
انتخــاب  کارشناســان  داوری  بــا 
 شــده اند و گروه های منتخــب در حال

تمرین هستند.

۱۰۰
محله

قزوین

انشرقی
آذربایج

وبختیاری
چهارمحال

هرمزگان

 100درصد ســند اراضی در قالب طرح 
کاداستر۴ شهرستان گیلان صادر شد. 
به گفته محمــد نــوذری، مدیرکل ثبت 
اســناد و املاک گیلان قانون کاداستر 
فقط بــرای اراضــی ملی نیســت و برای 
اراضی مستثنیات هم قابل اجراست. 
ایــن طــرح در کوچصفهــان، ماســال، 
کلاچای، آســتانه اشــرفیه و آســتارا به 

شکل کامل اجرا شده است.

گیلان

۱۰۰
درصد

حمیده پازوکیگزارش 
خبرنگار


